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Zusammenfassung 

Geschlechterungleichheiten im Alter bilden sich im Kontext von Pflege und Sorgearbeit 

einerseits sozialräumlich ab und werden andererseits sozialräumlich produziert und 

reproduziert. Gesundheitliche Einschränkungen sind bei sozioökonomisch und soziokulturell 

benachteiligten Gruppen früher und stärker festzustellen. In Interaktion mit prekären 

Lebensbedingungen entstehen Risiken sozialräumlicher Benachteiligung und Ausgrenzung. Je 

eingeschränkter Älteren in ihrer Mobilität sind, umso mehr sind sie auf inklusive und 

diversitätsfreundliche Wohnumfeld- und Sozialraum-gestaltungen angewiesen. Die Autorinnen 

diskutieren die wechselseitigen Bedingungen von Geschlecht, Ethnizität, Behinderung und 

sexueller Orientierung in Bezug auf Alter, Pflege und Sozial-raum, um abschließend die 

sozialräumlichen Herausforderungen zu resümieren. 

 

Abstract: Gender and Socio-Spatial Environment: Care Needs In Old Age As A Socio-Spatial 

Challenge 

Gender inequalities in old age exist in the context of caregiving, they are subject to the socio-

spatial environment. Socioeconomic and sociocultural disadvantages lead to earlier and more 

severe health-related impairments in old age.  These interact with precarious life conditions, 

thereby increasing the risk of socio-spatial exclusion. Older people with mobility restrictions 

rely on inclusive and diversity-friendly neighborhoods to maintain social participation. The 

authors discuss the interactions between gender, ethnicity, impairments and sexual orientation 

and their effects on older people, their care needs and the socio-spatial environment. A summary 

of the challenges and possibilities for neighborhoods seeking to address issues of gender and 

diversity is presented. 

 


